
   P R O T O K Ó Ł   Nr XXVI/6/2013 
 

z posiedzenia XXVI  Zwyczajnej   Sesji Rady Gminy 
 Płośnica   odbytej w dniu 26 czerwca 2013 roku   

w lokalu  Urzędu Gminy w Płośnicy / sala narad/  pod przewodnictwem 
Pani Marii Sobieraj – Przewodniczącej Rady Gminy. 

 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 905, a zakończyło się o godz. 1415. 
 
Stan osobowy Rady Gminy w Płośnicy - 15 osób .  
Obecnych na posiedzeniu w/g załączonej listy obecności – 15 Radnych– Załącznik Nr 1. 
 
Poza gronem Rady Gminy , udział w posiedzeniu wzięli : 
  
1. Pan  Krzysztof Groblewski – Wójt Gminy Płośnica    
2. Pan Czesław Świniarski – Zastępca Wójta Gminy Płośnica 
3. Pani Anna Lempek  - Skarbnik Gminy   
4. Pani Katarzyna Zakrzewska – Sekretarz Gminy 
5. Pani Katarzyna Borowska – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Płośnicy. 
6. Uczniowie szkół podstawowych i gimnazjum wraz z rodzicami. 
7. Dyrektorzy Szkół Podstawowych. 
8. Nauczyciele – opiekunowie szkolni uczniów   wytypowanych do odbioru nagród. 
9 Sołtysi poszczególnych wsi  wg załączonej listy obecności- 13 osób.   
 

Przebieg    posiedzenia : 
===================== 

Pani Maria Sobieraj  – Przewodniczący Rady Gminy  otwierając obrady  XXVI 
Zwyczajnej Sesji Rady Gminy  powitała wszystkich zebranych,  stwierdziła, że na sali narad  
obecnych jest  15 Radnych, co stanowi quorum Rady władne do podejmowania 
prawomocnych uchwał                i  zaproponowała następujący porządek obrad:  
 

1. Otwarcie posiedzenia . 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Wręczenie nagród Wójta Gminy Płośnica za wybitne osiągnięcia w dziedzinie nauki, 

sztuki, kultury i sportu dla absolwentów Szkół Podstawowych i Gimnazjum.  
4. Przyjęcie protokołu z posiedzenia XXV Zwyczajnej Sesji Rady Gminy  Płośnica. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności za okres między sesjami.  
6. I n t e r p e l a c j e. 
7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Płośnica na lata 2012-2024. 
8. Rozpatrzenie i podjęcie  uchwały w sprawie zmian budżetu oraz zmiany uchwały 

budżetowej na 2012 rok. 
9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego wygaszenia prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w obrębie geodezyjnym Gródki, 
oznaczonej w ewidencji gruntów nr 116/5 mapa 3. 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu 
nieruchomości zabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Jabłonowo, 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 498/1 o powierzchni 0,1185 ha i nr 
499 o powierzchni 0,0299 ha, stanowiącej własność Gminy Płośnica. 



11. Przyjęcie planów pracy Stałych Komisji Rady Gminy Płośnica na II półrocze 2013 
roku:  

      a/ Komisji Rewizyjnej 
      b/ Komisji Budżetu, Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i gospodarki Gminy. 
      c/ Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony  
          Przeciwpożarowej.  
12. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje.  
13. Wolne wnioski i zapytania. 
14. Zamknięcie obrad.  

 
Ad. pkt 3. 

=========   
 
  Pani Maria Sobieraj – Cyt: ……..”  Przechodzimy do najmilszej części obrad naszej Sesji! 
Serdecznie witam uczniów wytypowanych do nagrody Wójta Gminy Płośnica, ich 
rodziców oraz opiekunów szkolnych i Dyrektorów szkół. 
     Zgodnie z Uchwałą Nr  XXV/136/39/2009 Rady Gminy Płośnica   z dnia        13 
listopada 2009 roku w sprawie przyjęcia „ Lokalnego Wspierania Edukacji 
Uzdolnionych Uczniów Szkół, dla których organem prowadzącym jest Gmina Płośnica, 
po uprzednim złożeniu wniosków Szkół Podstawowych oraz Gimnazjum, powołana 
przez Wójta Gminy Komisja pozytywnie zaopiniowała te wnioski i przyznała nagrodę 
pieniężną Wójta Gminy Płośnica za wysokie wyniki w nauce oraz szczególne osiągnięcia 
w dziedzinie sztuki, kultury, sportu w roku szkolnym 2012/2013 następującym uczniom:  
1/ Aleksandra Markiewicz – SP. Gródki  
2/ Jakub Rusin – SP. Gródki  
Gimnazjum Gródki : 
1/ Milena Jarzynka  
2/ Tomasz Kałętkowski 
3/ Sebastian Kilanowski  
4/ Bartosz Rychcik 
5/ Michał Śledzianowski 
6/ Monika Zajdzińska  
7/ Karol Wierzbowski  
8/ Agata Popkowska  
9/ Ewelina Cegiełka 
10/ Małgorzata Gross 
11/ Kacper Nowakowski  
Proszę  wymienionego ucznia, aby po usłyszeniu swojego nazwiska, wystąpił w celu 
odebrania nagrody. 
Bardzo proszę Pana Wójta o wręczanie nagród! 
/Nastąpiło  wręczeniu nagród uczniom/ 
 
 
Proszę również nauczycieli prowadzących wytypowanych uczniów   o wystąpienie w celu 
odebrania podziękowań za opiekę, nauczanie, przekazywanie wiedzy oraz trud włożony      
w wychowanie, tj. : 
1/ Pani Hanna Iwańska  
2/ Pan Marek Burzyński 
3/ Pani Anna Karska  



4/ Pani Małgorzata Płoska 
5/ Pan Tomasz Rusin 
/po wręczeniu podziękowań/ 
Bardzo proszę o wystąpienie Panią Dyrektor Szkoły Podstawowej Gródki  Marzenę 
Jargoła i Panią Alin ę Rusin pełniącą obowiązki Dyrektora Gimnazjum. 
  
Pan Krzysztof Groblewski – Wójt Gminy Płośnica- Cyt: …… „ Szanowni Uczniowie! 
Drodzy Państwo! Po raz kolejny spotykamy się dziś w celu wręczenie nagród Wójta 
związanych                z osiągnięciem wybitnych wyników w nauce, kulturze, sztuce i w 
sporcie. Naprawdę jest mi niezmiernie miło, że w tym roku ilość nagrodzonych jest większa. 
Zachęcamy młodzież do udzielania się w ww dziedzinach. Będziemy przeznaczać więcej 
środków na ten cel, gdyż zależy nam aby nasza młodzież za takie wyniki została 
wynagrodzona. Serdecznie dziękuję uczniom za to, że tyle wytrwałości i pracy włożyli w 
naukę, że osiągnęli swój zamierzony cel. Mam nadzieję, że nasza młodzież, która pójdzie już 
do szkół średnich, nie spocznie na laurach i będzie osiągać coraz to większe wyniki, a przez 
to też będą promować naszą gminę. Z tego miejsca serdecznie dziękuję, że dzięki Wam, 
niektórzy usłyszeli o istnieniu naszej gminy i jej położeniu. Do tego sukcesu przyłączyli się 
również nauczyciele, opiekunowie. To dzięki tym osobom, dzięki ich wytrwałości i 
zaangażowaniu oraz mobilizacji uczniowie przyłożyli się do nauki i osiągnęli zamierzony cel. 
Dziękuję też Dyrektorom Szkół, wymienionym, przez Przewodniczącą Rady Gminy,   za to. 
że wspierają tych nauczycieli i uczniów. Ja wiem, że bez Rodziców tego sukcesu by nie było. 
To dzięki Wam, przede wszystkim, możemy się pochwalić naszą młodzieżą. To Wy ich 
wspieracie, mobilizujecie, zachęcacie i dopingujecie. Jeszcze raz Państwu dziękuję”. 
 
Przerwa 
Po przerwie 

Ad. pkt 4. 
=========   

         Protokół Nr  XXV/5/2013 z posiedzenia XXV Zwyczajnej  Sesji Rady Gminy  Płośnica 
odbytej w dniu 23 maja  2013 roku został wyłożony na sali narad na godzinę przed 
rozpoczęciem niniejszych obrad w celu umożliwienia wszystkim Radnym dokładnego 
zapoznania się z jego treścią. 
 
    Uwag ani zastrzeżeń do treści protokołu Radni nie zgłosili – przyjmując go 
jednogłośnie w takim brzmieniu, w jakim został sporządzony. 

 
 
 

Ad. pkt 5. 
=========   

 
Pan Krzysztof Groblewski- Wójt Gminy- Cyt: … „ Sprawozdanie z wykonania zadań w 
okresie od 23 maja  2012 roku  do dnia dzisiejszego:  
 
Realizowane projekty: Fundusz Sołecki: 

1. Zakupiono materiały z których wykonano wiatę biesiadną w Priomie. 
 

Rozliczane projekty: 



a) W wyniku zatwierdzenia wniosku o płatność ostateczną na realizację operacji pn. 
„Budowa boiska sportowego w miejscowości Płośnica” do budżetu gminy wpłynęła 
kwota                w wysokości 216 000,00 zł przyznana jako pomoc UE ze środków 
PROW w ramach działania „Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju”. 

b) Rozliczany jest końcowo projekt „Indywidualizacja procesu nauczania i 
wychowania dzieci w szkołach podstawowych w Gminie Płośnica”  

 
Realizowane projekty 
1. W ramach projektu pt. „Na dobry początek” dofinansowanego z Europejskiego Funduszu 

Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki (POKL) organizowany 
jest    w dniu jutrzejszym tj. 26.06.2013r. w Płośnicy festyn „Integracja przedszkolnej 
braci” dla rodziców i dzieci z wszystkich punktów przedszkolnych.  

Zamówienia publiczne; 
1. Rozstrzygnięty został przetarg na Budowę sieci kanalizacji sanitarnej z przepompowniami 
we wsi Gródki oraz  połączeniem z kanalizacją w Płośnicy (Etap I) oraz rozbudowa sieci 
wodociągowej we wsi Gródki.  Przetarg wygrał Zakład Ogólnobudowlany IZOSAN, 
Moczadła 1B, 87-300 Brodnica, który złożył ofertę o najkorzystniejszej cenie w wysokości : 
481 015,66 zł.  czterysta osiemdziesiąt jeden tysięcy piętnaście 66/100 złotych). 
 
 Gospodarka gruntami i rolnictwo: 
 

1. W dniu 14 czerwca 2013r. przeprowadzono  pierwszy przetarg ustny ograniczony             
na sprzedaż nieruchomości lokalowej Nr 1  w budynku Nr 23 w Turzy Małej wraz                  
z udziałem wynoszącym  34323/100000 części  w działkach  nr 114/2  o powierzchni  
0,1132 ha i nr 114/2 o powierzchni  0,0560 ha. Przetarg zakończył się wynikiem 
negatywnym  z uwagi na brak  chętnych. 
W dniu 21 czerwca 2013 roku   na w/w  nieruchomość lokalową  ogłoszono pierwszy 
przetarg ustny  nieograniczony. Przetarg  odbędzie się dnia  23 lipca 2013 roku o 
godz. 9.00  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. Osoby zainteresowane  nabyciem 
przedmiotową  nieruchomością  winny  w terminie do dnia 17 lipca 2013 r.  wpłacić  
wadium w wysokości  3.500,00 zł  

2. W  dniu  dzisiejszym tj. 26 czerwca br.  o godz. 9.00 został  przeprowadzany pierwszy 
przetarg ustny nieograniczony   na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej  
oznaczonej w ewidencji gruntów nr  514/2  o powierzchni 0,0983 ha, obręb  Zalesie.  

3. Wojewoda Warmińsko – Mazurski    w drodze decyzji  nieodpłatnie przekazał   
Gminie Płośnica  działkę nr 65  o powierzchni  0,46 ha, obręb Murawki. 

4. Dokonano  podziału geodezyjnego  działki nr 116/4 obręb Gródki ( działki  
stanowiącej własność Gminy oddanej w wieczyste użytkowanie Państwu Adamowi i 
Alicji Czechrowskim ). Wydzielony grunt o powierzchni 0,0115 ha  zostanie 
przeznaczony na poszerzenie istniejącej drogi gminnej, oznaczonej w ewidencji  
gruntów jako działka nr  119 obręb Gródki. 

5. Zlecono   firmie  „ GRAŻKA” Nieruchomości wycenę prawa własności  
nieruchomości zabudowanej    budynkiem byłej szkoły podstawowej ( część  budynku 
)  usytuowanej na działkach oznaczonych nr  498/1 i 499,  obręb Jabłonowo. 

 
Podatki: 



1. Wszczęto postępowanie podatkowe w sprawach ustalenia, zmiany opodatkowania                    

na podstawie danych wynikających z ewidencji gruntów zakończone wydaniem 28 decyzji 

zmieniających opodatkowanie; 

2. Wpłynęło 1 podanie w sprawie umorzenia zaległości podatkowych, 1 podanie                           

w sprawie umorzenia odsetek od zaległości podatkowych, 4 podania w sprawie ulgi z tytułu 

nabycia gruntów; 

3. Wszczęto i przeprowadzono postępowanie podatkowe w sprawach ustalenia i zmiany  

wysokości zobowiązania w podatku od środków transportowych na podstawie danych 

wynikających z ewidencji wydziału komunikacji; 

4. Od ostatniej sesji wydano 41 zaświadczeń dotyczących powierzchni gospodarstwa rolnego, 

dochodów z gospodarstwa rolnego oraz o nie zaleganiu w podatkach; 

5. Przygotowano 382 upomnienia dotyczące I i II raty podatku rolnego, leśnego                                       
i od nieruchomości. 
 
 Drogi: 
 

1. Dokonano nawiezienia materiałem drogowym z terenu Oczyszczalni Ścieków w 
Płośnicy na drogi gminne: Gródki, Mały Łęck, Turza Mała, Skurpie, Gralewo, Płośnica 
Osiedle, Płośnica (P. Szymański) w ilości 192 tony . 

2. Nawieziono nawierzchnię dróg gminnych materiałem (pospółka z frakcją tłuczniową): 
Płośnica – P. Nowakowski, P. Ratkowski, P. Rychcik, Płośnica osiedle, P. Szymański, 
Gródki – Leśniczówka, Gralewo – P. Jankowski w ilości 148 ton. 

3. Nawieziono pospółkę na drogi gminne w ilości 136 ton  - Wielki Łęck – Pani 
Zawadzka od strony Wielkiego Łęcka –„ tzw droga wędołowa” i od strony Małego 
Łęcka, 

- Skurpie – w kierunku Turzy Wielkiej (Caputa) 
- Jabłonowo – droga łąkowa na Dłutowo (bobry). 

4. Dokonano żwirowania dróg gminnych z Funduszu Sołeckiego obręb Wielki Łęck, koło    
P. Cybulskiego (basenu) w kierunku łąk, koło Bodzianego w kierunku łąk, do P. 
Ponieważ w ilości 106t na kwotę 2 868,36zł. 

5. Wykonano przyczółki betonowe  na przepuście w drodze gminnej obręb Mały Łęck. 
6. Wyremontowano drogę dojazdową obręb Wielki Łęck stanowiącą dojazd do łąk nad 

rzeką od strony Dłutowa. 
7. Dokonano remontu nawierzchni asfaltowej dróg gminnych: Rutkowice, Skurpie, 

Murawki, Płośnica, Prioma – Gródki, Mały Łęck, Wielki Łęck, Niechłonin.. 
8. Wynajęto równiarkę na drogi gminne Murawki, Płośnica, Rabusiewo, Rutkowice - 

Prioma,  Skurpie, Gródki, - 27 godzin. 
9. Wydzielono geodezyjnie w miejscowości Gródki z działki sklepu Pana 

Czechrowskiego pas gruntu na drogę gminną. 
10. Inne bieżące remonty w zakresie utrzymania dróg i terenów przydrożnych. 

 

Pozwólcie, że przedstawię również sprawozdanie Młodzieżowej Orkiestry Dętej przy 
OSP Płośnica, która też promuje nasza gminę, gdyż występują na terenie całej Polski:  
- 27 kwietnia 2013 uświetniała imprezę „ Bieg Samartytański” w Wielkim Łęcku  



- 3 maja 2013 roku podczas „ Wielkiej Majówki” w miejscowości Płośnica  
- 4 maja 2013 – Gminny Dzień Strażaka w Gralewie- koncert, przemarsz oraz oprawa 
muzyczna   
   Mszy Świętej 
- 18 maja 2013 r. – IV Parada Orkiestr Dętych w Konopiskach 
- 27 maja 2013 roku koncert Magisterskiego Egzaminu Artystycznego kapelmistrza Piotra 
Klonowskiego w Miejskim Domu Kultury w Olsztynie 
- 30 maja 2013 r. udział we mszy i procesji Bożego Ciała w Płośnicy 
- 30 maja – 2 czerwca 2013 r. XXII Ogólnopolski Festiwal Orkiestr OSP Wisła 2013 
  W koncertach konkursowych zmierzyły się 22 najlepsze orkiestry OSP w kraju, wyłonione          
   z ponad 800. Poziom tegorocznego festiwalu był bardzo wysoki. Orkiestry wzięły udział  
   w konkursie gry w marszu, część z nich zaprezentowała się również w pokazie parady   
   marszowej. W obu konkurencjach zwyciężyła orkiestra OSP Nadarzyn. Na ostateczną     
   punktację z wyszczególnieniem miejsc każdej z orkiestr nadal czekamy. 
   Koszty wyjazdu 6.400 zł. – transport; 2.250 zł. wyżywienie, ubezpieczenie, koszt 
akredytacji.   O pomoc w finansowaniu tego wyjazdu zwróciliśmy się z prośbą do : ARiMR w 
Olsztynie, Starostwo Powiatu Działdowskiego, Urząd gminy Płośnica, Urząd Marszałkowski, 
Wojewoda Warmińsko-Mazurski, Zarząd Wojewódzki ZOSP RP w Olsztynie- który jako 
jedyny przyznał 1.000 zł. wsparcia.   
- 06 czerwca 2013 r. pogrzeb taty jednego z członków orkiestry 
- 16 czerwca 2013r. – XVII Mazowiecki Przegląd Orkiestr Dętych – Ursus 2013 
- 19 czerwca 2013 r, przemarsz na rozpoczęcie Płośnickiego Lata Teatralnego 2013r.  
Obecny cel rozwoju orkiestry to nauka nowych członków orkiestry. W ciągu tygodnia 
prowadzone są 2-3 próby ogólne orkiestry, mające na celu przygotowanie repertuaru do 
nadchodzącego sezonu. Od poniedziałku do piątku prowadzone są zajęcia indywidualne, 
które podnoszą poziom warsztatu muzycznego zarówno starszych jak i nowych członków 
orkiestry. 
Z środków funduszu sołeckiego orkiestra zakupiła 2 klarnety za 4.000 zł. oraz dołożyła kwotę 
4.000 zł do zakupu strojów dla grupy mażoretek, które po raz pierwszy można było zobaczyć 
podczas festiwalu w Wiśle. Koszt strojów łącznie to 7.200 zł. ; z czego 4.000 zł. z Funduszu 
Sołeckiego i 3.200 zł. ze środków Orkiestry.  Na początku tego roku Orkiestra również                  
z własnych środków dokonała remontu 2 saksofonów tenorowych marki B&S i Weltklang na 
łączną sumę 3.000 zł. Orkiestra ma 25 muzyków  , 5 młodszych i 11 osób  pobierających 
wstępne nauki.  

Dziękuję Bardzo.” 
Ad. pkt 6. 
======= 

I n t e r p e l a c j e : 
 
 
Pan Marek Rosłon – Radny wsi Zalesie – Cyt: …….. „ Mam prośbę o przyspieszenie 
decyzji w sprawie oczyszczenia rowu dochodzącego do stawu przy remizie OSP w 
miejscowości Zalesie. Przy obecnych ulewach zapchany rów nie nadąża zebrać i odprowadzić 
tej wody, która przelewa się do garażu strażackiego. Chciałbym również zapytać , co z tym 
progiem koło posesji Pana Wójcika?”. 



 
Pan Marek Nowakowski – Radny wsi Turza Mała poprosił o zgłoszenie do Powiatowego 
Zarządu Dróg w Działdowie konieczności obcięcia konarów drzew  wzdłuż drogi, a 
zwłaszcza na odcinku Turza Małą- Prętki . zgłosił też konieczność poprawienia stanu drogi 
Murawki-Koszelewy . 
 
Pan Krzysztof Kornelski – Radny wsi Gralewo- Cyt: ….. „ Drogi polne na terenie naszej 
gminy są w opłakanym stanie , a najbardziej droga z Turzy Małej do Koszelew ( zwłaszcza 
odcinek drogi  koło Pana Dębka ). Niedawno Zarząd Dróg z Działdowa malował na drogach 
powiatowych białe pasy oznaczające przejście dla pieszych. Niestety, nie wiem jaką farbą , 
gdyż zmywa się ona bardzo szybko i w tej chwili są słabo widoczne”.  
 
Pani Jadwiga Chodkowska – Radna wsi Rutkowice poprosiła o remont dachu na przystanku 
PKS   w miejscowości Rutkowice.  
 
Pani Jadwiga Rapior-Sikorska – Radna wsi Płośnica – Cyt: …..”  Panie Wójcie mam 
pytanie dotyczące wodotrysku na skwerze zieleni w Płośnicy.  Ostatnio wyciek wody jest 
bardzo słaby,   a mieszkańcy z nas się  śmieją. Czy jest jakaś możliwość większego ciągu tej 
wody.                    W pierwszym okresie, kiedy został oddany ten skwer, wyglądało to bardzo 
ładnie, a teraz szkoda gadać”. 
 
Pan Jacek Wodzyński – Radny wsi Prioma poprosił o wykoszenie trawy przy rowach 
wzdłuż drogi Prioma-Gródki.  
 
Pan Jerzy Miler- Radny wsi Mały Łęck  poprosił o oczyszczenie i wykoszenie rowu wzdłuż 
drogi powiatowej w miejscowości Mały Łęck. 
 
Pan Stanisław Orłowski – Radny wsi Gródki – Cyt: ….. „ Przy chodniku od nowego osiedla      
w miejscowości Gródki przy drodze z Działdowa do Gródek rosną dwie stare topole. 
Chodnikiem tym przechodzi bardzo dużo osób. Konary tych topoli są bardzo duże i niemalże 
suche, stanowią zagrożenie. Poproszę również o informację na temat zbliżającej się zmiany 
dotyczącej odbioru śmieci od mieszkańców naszej gminy”.     
 
Pani Renata Kmieciak – Radna wsi Mały Łęck poprosiła o wykoszenie trawy z poboczy 
drogi prowadzącej z Małego  Łęcka do osiedla mieszkaniowego..  
 

Ad. pkt 7.  
                                                          ======== 
     Rada Gminy Płośnica przystąpiła do podejmowania uchwał.  
 
Pani Anna Lempek – Skarbnik Gminy przedstawiła i uzasadniła potrzebę podjęcia uchwały      
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Płośnica na lata 2013-2024.  
 
Pani Maria Sobieraj – Przewodniczący Rady Gminy głośno odczytała przygotowany projekt 
uchwały w tej sprawie i poprosiła o głosowanie: 
 
     Rada Gminy za podjęciem ww. uchwały opowiedziała się jednogłośnie  
 
Nadmieniam,  że w głosowaniu uczestniczyło 15  Radnych. 
 



 Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Płośnica na lata 2012-2024.  .  
 Podjęta uchwała otrzymuje kolejny nr tj. nr XXVI/214/29/2013  i wraz  z projektem stanowi 
Załącznik Nr 4  do protokołu  z dzisiejszych obrad.  
 

Ad. pkt 8.  
                                                          ======== 
 
Anna Lempek – Skarbnik Gminy Płośnica , na prośbę Przewodniczącej przedstawiła                   
i uzasadniła potrzebę naniesienia zmian do uchwały budżetowej Gminy Płośnica na rok 
2013. 
      
Pani Maria Wodzyńska  – Wiceprzewodniczący Rady Gminy głośno odczytała 
przygotowany projekt uchwały w tej sprawie. 
Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o głosowanie: 
 
     Rada Gminy za podjęciem ww. uchwały opowiedziała się jednogłośnie  
 
Nadmieniam,  że w głosowaniu uczestniczyło 15  Radnych. 
 
Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy oraz zmiany uchwały 
budżetowej na 2013 rok.  Podjęta uchwała otrzymuje kolejny nr tj. nr XXVI/215/30/2013            
i wraz  z projektem stanowi Załącznik Nr 5  do protokołu  z dzisiejszych obrad.  
 

Ad. pkt 9.  
=========== 

 
 Pan Czesław Świniarski– Zastępca Wójta Gminy Płośnica przedstawił i uzasadnił 
potrzebę podjęcia uchwały w sprawie nieodpłatnego wygaszenia prawa użytkowania 
wieczystego nieruchomości położonej w obrębie geodezyjnym Gródki, oznaczonej w 
ewidencji gruntów nr 116/5 mapa 3. 

 
Pan Stanisław Orłowski – Wiceprzewodniczący Rady Gminy głośno odczytał treść projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia ww. Programu, a Pani Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła           
o głosowanie: 
     Rada Gminy za podjęciem ww. uchwały  opowiedziała się jednogłośnie. 
 
Nadmieniam,  że w głosowaniu uczestniczyło 15  Radnych. 
 
 Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie nieodpłatnego wygaszenia  prawa użytkowania 
wieczystego nieruchomości położonej w obrębie geodezyjnym Gródki, oznaczonej                 
w ewidencji gruntów nr 116/5 mapa 3.  
 
 Podjęta uchwała otrzymuje kolejny nr tj. nr XXVI/216/31/2013 i wraz z projektem stanowi 
Załącznik Nr 6  do protokołu  z dzisiejszych obrad. 

 
Ad. pkt 10.  
=========== 

 



Pan Czesław Świniarski – przedstawił i uzasadnił potrzebę podjęcia przez Radę Gminy 
Płośnica  
uchwały w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości zabudowanej 
położonej   w obrębie geodezyjnym Jabłonowo, oznaczonej w ewidencji gruntów jako 
działka nr 498/1 o powierzchni 0,1185 ha i nr 499 o powierzchni 0,0299 ha, stanowiącej 
własność Gminy Płośnica 
 
Pani Maria Wodzyńska – Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Płośnica głośno odczytała 
treść projektu uchwały w ww. sprawie  
   
     Rada Gminy za podjęciem ww. uchwały opowiedziała się jednogłośnie  
 
Nadmieniam,  że w głosowaniu uczestniczyło 15  Radnych. 
 
Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie sprzedaży w drodze przetargu nieruchomości 
zabudowanej położonej   w obrębie geodezyjnym Jabłonowo, oznaczonej w ewidencji 
gruntów jako działka nr 498/1 o powierzchni 0,1185 ha i nr 499 o powierzchni 0,0299 ha, 
stanowiącej własność Gminy Płośnica 
  Podjęta uchwała otrzymuje kolejny nr, tj. nr XXVI/217/32/2013  i wraz  z projektem  
stanowi Załącznik Nr 7  do protokołu  z dzisiejszych obrad.  
 

Ad. pkt 11.  
=========== 

 
Rada Gminy przystąpiła do przyjęcia planów pracy Stałych Komisji: 
a/  
Pan Stanisław Orłowski – głośno odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Pracy Komisji Rewizyjnej na II półrocze 2013 roku 

 
Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Radnych  o  głosowanie: 

 
     Rada Gminy za podjęciem ww. uchwały opowiedziała się jednogłośnie  
 
Nadmieniam,  że w głosowaniu uczestniczyło 15  Radnych. 
 
Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej            
na II półrocze 2013 roku.  Podjęta uchwała otrzymuje kolejny nr  tj. nr XXVI/218/33/2013          
i wraz  z projektem  stanowi Załącznik Nr 8  do protokołu z dzisiejszych obrad.  
 
b/  
Pani Maria Wodzyńska – odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy 
Komisji Bud żetu, Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Gminy             
na II półrocze 2013 roku. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Radnych  o  głosowanie: 

 
     Rada Gminy za podjęciem ww. uchwały opowiedziała się jednogłośnie  
 
Nadmieniam,  że w głosowaniu uczestniczyło 15  Radnych. 
 



Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji  Budżetu, 
Finansów, Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki Gminy  na II półrocze 2013 
roku.  Podjęta uchwała otrzymuje kolejny nr  tj. nr XXVI/219/34/2013   i wraz  z projektem  
stanowi Załącznik Nr 9  do protokołu z dzisiejszych obrad.  
 
 
 
 
c/  
Pani Maria Sobieraj głośno odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Pracy 
Komisji O światy, Kultury, Sportu, Zdrowia, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 
Przeciwpożarowej na II półrocze 2013 roku, po czym poprosiła Radę Gminy o głosowanie. 
 
        
     Rada Gminy za podjęciem ww. uchwały opowiedziała się jednogłośnie  
 
Nadmieniam,  że w głosowaniu uczestniczyło 15  Radnych. 
 
Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji  Oświaty, 
Kultury, Sportu, Zdrowia, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  
na II półrocze 2013 roku.  Podjęta uchwała otrzymuje kolejny nr  tj. nr XXVI/220/35/2013   
i wraz  z projektem  stanowi Załącznik Nr 10  do protokołu z dzisiejszych obrad.  

 
Ad. pkt 12.  

============= 
 

Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje:  
 
Pan Czesław Świniarski – w odpowiedzi na interpelację 
� Radnemu  wsi Zalesie wyjaśnił, że w przyszłym tygodniu rów przy remizie OSP 

będzie oczyszczony, 
� wniosek w sprawie poprawy stanu drogi Turza Małą – Koszelewy został już złożony         

w Gminie Rybno. Wstępnie zapewniono nas o pozytywnym załatwieniu naszej 
prośby.   

� droga z Turzy Małej na Prętki również została zgłoszona do Powiatowego Zarządu 
Dróg w Działdowie. W najbliższym czasie ma być realizowana 

� drogi polne zostały częściowo nawożone, pracowały również na nich równiarki. Jeśli 
chodzi o drogę z Murawek koło Pana Jankowskiego, na drodze tej również pracowała 
równiarka, poprawili jej pracę również nasi pracownicy zatrudnieni na roboty 
publiczne. Myślę, że odcinek tej drogi nie wygląda źle.    

� dach na przystanku PKS w miejscowości Rutkowice zostanie załatany w najbliższym 
czasie, najpóźniej w przyszłym tygodniu.  

� potrzeba oczyszczenia rowu w miejscowości Mały Łęck została już wcześniej 
zgłoszona do Powiatowego Zarządu Dróg w Działdowie. Zarząd przyjął do 
wiadomości, jednakże musimy wziąć pod uwagę, że oni również mają zaplanowany 
swój budżet i nie będą go zbytnio przewalać . Nie spodziewajmy się zbyt dużo, nasze 
wnioski być  może zostaną przełożone na kolejny rok.  

� potrzebę usunięcia suchych topoli rosnących w Gródkach zgłosimy do 
Wojewódzkiego Zarządu Dróg w Olsztynie.  

 



Pan Krzysztof Groblewski – Wójt Gminy- Cyt: …. „ Każdy Radny i każdy Sołtys chce 
mieć w swojej miejscowości plac zabaw, ale kto te place będzie utrzymywał ? Gmina 
owszem może naprawiać szkody, ale śmieci i trawa powinna być już w zakresie 
mieszkańców. Macie przecież na sołectwach kosiarki . Powinniście place te posprzątać , 
my wszystkiego zrobić nie zdążymy. Przecież jest Rada Sołecka, jest Sołtys, Radny i 
powinni mobilizować mieszkańców do dbania o te place i inne skwerki.. Jeśli chodzi o 
fontannę na skwerku  zieleni w Płośnicy. Wzywaliśmy w tej sprawie wykonawcę . 
Okazało się, że w zbiornikach jest za mało wody . Należałoby na bieżąco tę wodę 
uzupełniać, jest to w tej chwili bardzo trudne. Pracujemy nad tym, aby podłączyć z 
wodociągu dostęp wody do tych pojemników. Mam nadzieję,                 że wówczas 
będzie to łatwiejsze.”  „ 

 
Ad. pkt 13.  
======== 

Wolne wnioski i zapytania:  
 
Pani Maria Sobieraj  – Przewodniczący Rady Gminy głośno odczytała treść pisma od Rady 
Gminy Płośnica do Redaktora Prowadzącego Tygodnika Działdowskiego w sprawie 
sprostowania nieprawidłowej informacji zawartej w materiale prasowym – tygodnik 
działdowski Nr 22 str. 5     z dnia 28 maja 2013 roku artykułu „ Wzorowy budżet, 
absolutorium dla Wójta Gminy”.               Powinno być: „W przeprowadzonym głosowaniu 
Radni jednogłośnie opowiedzieli się                 za udzieleniem absolutorium……” 

 

Pan Krzysztof Groblewski – Wójt Gminy – Cyt: …. „ Na terenie Gminy Płośnica 
przetarg  na odbiór odpadów wygrało konsorcjum: Przedsiębiorstwo Gospodarki 
Komunalnej                i Mieszkaniowej w DZIAŁDOWIE, które odbierać będzie odpady 
zmieszane oraz EKO -TRANS z siedzibą w Działdowie, które odbierać będzie od 
mieszkańców odpady selektywne. 

1.  Harmonogram odbioru śmieci zostanie przekazany przez PGKiM na dwa dni 
przed odbiorem w poszczególnych miejscowościach. Planowane jest przekazanie 
do piątku       tj. 28.06.2013 (odbiór śmieci wtorek 03.07.2013) 

2. HARMONOGRAM Z Firmy Eko-Trans został przekazany sołtysom wraz z 
workami       do selektywnej zbiórki odpadów. Sołtysi zostali poproszeni  o 
rozdanie ich mieszkańcom.  

3. Kasa w Urzędzie będzie przyjmować wpłaty za odbiór odpadów. Kasa czynna 
będzie       od 7.30 do 13.30. 

4. Mieszkańcy z bloków Mały Łęck i Rutkowice będą obsługiwani indywidualnie w 
zakresie odbioru odpadów.   

5. Mieszkańcy bloków Gródki, Turza Mała złożyli deklaracje jako wspólnoty  
mieszkaniowe. Odpady zmieszane gromadzone będą w obecnych pojemnikach 
zbiorczych które będą sukcesywnie wymieniane na pojemniki 1100l. 



6. Do selektywnej zbiórki dla mieszkańców  wspólnot mieszkaniowych będą 
wykorzystane dotychczasowe istniejące pojemniki przy blokach. Do w/w 
pojemników nie mogą wrzucać odpadów inni mieszkańcy. 

7. Zużyty sprzęt elektryczny i elektroniczny będzie zbierany raz w kwartale, terminy 
zbiórki sprzętu elektrycznego i elektronicznego są zamieszczone w 
harmonogramie  selektywnej zbiórki. 

8. Pojemniki na popiół  - osoby chcące oddawać  popiół mają obowiązek zaopatrzyć 
się        w odrębne pojemniki.  Nie wolno łączyć odpadów zmieszanych z 
popiołem. ‘ 

9. Worki na selektywną zbiórkę będą dostarczane mieszkańcom przez EKO-TRANS. 

10. Oddawanie popiołu, odpadów selektywnie posortowanych,, sprzętu elektrycznego               
i elektronicznego, materiałów wielkogabarytowych oraz odpadów 
biodegradowanych nie jest dodatkowo płatne.  

11. Istnieją również punkty dowolnego zbierania odpadów. Są to miejsca gdzie 
bezpłatnie można oddać odpady (transport we własnym zakresie) z rozbiórki, 
remontów, wielkogabarytowe lub inne.  

Adresy punktów: Działdowo ul. Przemysłowa 61, Ciechanówko, Gmina Lidzbark, Nidzica             
ul. Kolejowa. Czynne od poniedziałku do soboty od 8.00 do 15.00”. 
 
Pan Marek Nowakowski – Radny wsi Turza Mała zgłosił potrzebę wytępienia barszczu 
ukraińskiego rosnącego na działce w miejscowości Turza Mała.  
 
Pan Jerzy Duda – Sołtys wsi Płośnica podziękował za równiarkę na drogach polnych. 
Zgłosił potrzebę poszerzenia skrzyżowania dróg powiatowych Płośnica-Prioma i 
prawidłowego oznakowania. Zgłosił uwagę dotyczącą przerw w dostawie wody. Od czasu, 
kiedy doprowadziliśmy wodę do Gródek następują częste przerwy w dopływie wody.  
 
Pan Wójt Gminy zapewnił, że wystąpi z tym wnioskiem do Powiatowego Zarządu Dróg              
w Działdowie i jeśli zajdzie taka potrzeba będzie partycypować w kosztach przebudowy 
skrzyżowania w miejscowości Płośnica. Sprawdzi się również problem z wodą u Sołtysa.   
 
Pani Jadwiga Chodkowska  - Radna wsi Rutkowice podziękowała Wójtowi, Gminnej 
Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Pani Dyrektor Gminnego 
Ośrodka Kultury, pracownikom Urzędu Gminy  za zorganizowanie w miejscowości 
Rutkowice imprezy     „ Dni Rodziny”. Podziękowała również wszystkim gościom, którzy 
licznie przybyli na tę uroczystość.  
 
Pan Jerzy Miler- Radny wsi Mały Łęck podziękował za naprawę przepustu w swojej 
miejscowości i zaznaczył, że dany przepust zrobili pracownicy interwencyjni zatrudnieni             
w Urzędzie Gminy bardzo dobrze.  
Pan Krzysztof Groblewski – Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w 
zakresie kultury i sportu – Cyt: …. „ Na terenie Gminy odbyły się również różne imprezy 
sportowe: tj.:  



- zawody wędkarskie w Łowisku Koszelewki , 
- turniej piłki nożnej drużyn OSP – wygrała drużyna strażaków z Płośnicy, 
- „Dni Rodziny” w Rutkowicach – dziękuję Pani Radnej , Radzie Sołeckiej danej 
miejscowości    i  tym wszystkim, którzy pomogli w organizacji tej imprezy.  
Resztę imprez kulturalnych przedstawi Pani Dyrektor GOK. Dodam tylko, że 22 września 
odbędą się Dożynki Wojewódzkie w Olsztynku. Nasze Dożynki odbędą się 15 września i na 
tych dożynkach wybierzemy najładniejszy wieniec, który będzie reprezentował naszą gminę                 
w wojewódzkich.”   
 
Pani Katarzyna Borowska – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Płośnicy przedstawiła 
informację na temat imprez kulturalnych  organizowanych wraz z pracownikami Urzędu 
Gminy oraz poszczególnymi Sołectwami  na przełomie maja i czerwca i króciutko 
przedstawiła te imprezy, które zaplanowane są na okres wakacyjny aż do września tego roku-  
Cyt: …. „   
-3 maja w Płośnicy zorganizowaliśmy „Wielką Majówkę”,  
- 11 maja mieliśmy przyjemność wraz z zespołem ECHO  wystąpić na „ Biegach 
Samarytańskich„ w Wielkim Łęcku,  
- na 27 maja  w Szkole Podstawowej w Płośnicy przygotowaliśmy spektakl teatralny dla 
dzieci      z terenu całej naszej gminy. Spektakl ten zorganizowany został z okazji „ Dnia 
Dziecka” , 
- 23 maja w Lidzbarku wystąpiły wokalistki z Gminnego Ośrodka Kultury – nasze dziewczęta      
w poszczególnej kategorii tj. gimnazjum i szkół licealnych  zajęły I i II miejsce, 
- 24 maja zorganizowaliśmy imprezę okolicznościową z okazji „dnia Matki” 
- 28 maja był przeprowadzony konkurs poetycki „ Złote Piórko”,  
- 2 czerwca uczestniczyliśmy w organizacji i właściwie całego przebiegu imprezy „Dni 
Rodziny” w miejscowości Rutkowice”. 
- 5 czerwca uczestniczyliśmy w promocji „Śpiewnika Mazurskiego” w Działdowie, 
- 8 czerwca zorganizowaliśmy wycieczkę do Torunia w ramach akcji „ Autobus Kulturalny”, 
- 16 czerwca zespół ECHO uczestniczył w festynie zorganizowanym przez Parafię Św. 
Katarzyny w Działdowie ;  
- 19-21 czerwca odbyło się XXVI Płośnickie Lato Teatralne” w Płośnicy, na którym 
przewinęło się 470 osób. W trakcie trwania „Płośnickiego Lata Teatralnego” odbywały się 
zabawy, warsztaty, wystawy, koncerty, no i trwał konkurs. 
- 28 czerwca odbyła się „Noc Świętojańska” w miejscowości Skurpie. Impreza ta była 
połączona   z konkursem na „Najładniejszy Wianek  Świętojański” oraz przeprowadzony 
został           „Turniej Rycerski”  
- jutro uczestniczymy w organizacji „ Dnia Dziecka” w ramach integracji przedszkolnej braci        
w miejscowości Płośnica. Początek imprezy godz. 10.00  
- od 1 lipca rozpoczyna się akcja „WAKACJE”. Tutaj przewidzieliśmy cykl spotkań 
artystycznych dla dzieci. Zajęcia będą trwały od godz. 9.00 do godz. 12.00. Już od 
poniedziałku rozpoczyna się remont Ośrodka Kultury.  
- 24 czerwca będziemy uczestniczyli w festynie w Turzy Małej, 
- w tej chwili trwają już bardzo intensywne przygotowania do 15 września , mianowicie              
do naszego I Festiwalu Kultury Mazurskiej. Na dzień dzisiejszy mam informację, iż do 
naszego konkursy na stoisko i potrawę zgłosiła się Turza Mała, Skurpie, Gralewo i Płośnica . 
Bardzo zachęcam Państwo, abyście przemyśleli, bo jest jeszcze trochę czasu, żeby się w tę 
imprezę zaangażować. Bo jeśli chodzi o zasięg , samą powagę , jest to naprawdę bardzo duże 
wydarzenie. Nie ma takich wydarzeń nigdzie na terenie naszego województwa, a więc mamy 
się czym pochwalić. Dobrze by było, abyśmy jako mieszkańcy tej gminy uczestniczyli w tym. 
Proszę o to, aby włożyć choć mały swój wkład  do stoisk czy tez przygotowania wieńca lub 



potrawy. Cokolwiek, chodzi o to aby był udział wszystkich sołectw, które są na terenie naszej 
gminy.    Jeśli Państwo nie posiadacie środków, których zresztą my również nie mamy, ale 
myślę,              że z takich naturalnych rzeczy, które posiadacie gdzieś,  zrobić wystawę 
tematyczną. Niech to będą jakieś stare maszyny, wieńce, rękodzieło, bo przecież większość z 
Was robi wspaniałe rzeczy. Chodzi o to aby się pokazać, aby ta impreza trwała i wpisała się 
kalendarz imprez organizowanych na terenie Gminy Płośnica, bo jest się po prostu czym 
pochwalić. Tym bardziej, że nam się udało wraz z przychylnością Pana Wójta , z 
pracownikami Urzędu Gminy zapewnić   tę całą oprawę artystyczną. Wiadomo, pewnych 
rzeczy nie da się po prostu przeskoczyć, ale nie ma naprawdę żadnej wiadomości kulturalnej 
bez takiej koordynacji między organizatorem            a ludźmi , którzy uczestniczą, albo chcą 
uczestniczyć. Stąd też bardzo zachęcam, jeśli Państwo macie jakieś pomysły, przychodźcie, 
mówcie, my bardzo chętnie się w to włączymy. Pomimo, że tych środków nie ma, jesteśmy w 
stanie wspólnie, niewielkim kosztem, zrobić fajne rzeczy. Myślę, że to będzie fajny sposób na 
spędzenie czasu, fajny sposób na poznanie się , fajny sposób na to, aby zbliżyć i przekonać się 
do siebie. Bo przecież chodzi o to aby cały czas iść  do przodu. Chodzi o to, aby fajnie się 
bawić, mieć się czym pochwalić i aby jak najwięcej ludzi uczestniczyło w takich 
wydarzeniach kulturalnych, które się tutaj dzieją. Dziękuję bardzo.”  
     
 
Pan Stanisław Orłowski – Radny wsi Gródki – Cyt: ….. „ Dziękujemy Pani Dyrektor                
za zaproszenie, ale  w dniu jutrzejszym nasi strażacy nie będą mogli wziąć udziału w 
uroczystości zorganizowanej z okazji „ Dnia Dziecka”. Przykro nam z tego powodu, ale na 
godz. 10-tą mamy zaplanowane ćwiczenia zgrywające o szerszym zasięgu. Będą w nich brały 
udział 4 zastępy          z Państwowej Straży Pożarnej i wszystkie jednostki z Krajowego 
Systemu Straży Pożarnej           z całego powiatu działdowskiego, z Gminy Płośnica, 
wszystkie jednostki typu S, a więc te , które wsiadają w samochody, Pogotowie Ratunkowe, 
Policja i Straż Leśna.  Będzie też użyty do tych ćwiczeń samolot i będzie się to wszystko  
odbywało na kompleksie leśnym w okolicach Turzy Wielkiej. Chciałem też Państwa 
wszystkich zaprosić na najbliższą niedzielę na godz. 11.30          na stadion Zespołu Szkół w 
Gródkach, albowiem tam odbędą się Gminne Zawody Pożarnicze jednostek OSP wszystkich 
z terenu naszej gminy. Serdecznie zapraszam „. 
 
Pan Krzysztof Kornelski – Radny wsi Gralewo- Cyt:….. „ Pan Wójt mówił, że w dniu              
15 września mają się odbyć Dożynki, a tym czasem Pani Dyrektor GOK mówi o Festiwalu 
Kultury Mazurskiej. Czy mogłaby Pani Dyrektor nam to ściślej przedstawić?”    
 
Pani Katarzyna Borowska- Cyt: …. „ Status naszych dożynek to Dożynki Powiatowe, 
aczkolwiek sama nazwa tego przedsięwzięcia brzmi I Festiwal Kultury Mazurskiej 
organizowany w Płośnicy.” 
 
Pani Jadwiga Rapior-Sikorska – Radna wsi Płośnica- Cyt: …. „ Dwa tygodnie temu 
gościłam   u siebie w domu jednego z najbardziej znanych w Polsce bioenergo-terapeutów jak 
również drugiego znanego prof. dr habilitowanego psychiatrii, którzy poprosili mnie aby 
pokazać im nasze kurhany w Gródkach w celu badania poziomu energii. Dalej byłam z nimi 
w lasach pod Gruszką, gdzie są kręgi kamienne. Tam stwierdzili, że jest bardzo wysoki 
stopień energii. Panowie Ci mają swoją stronę internetową, na której zamieścili dużo zdjęć z 
okolic Gródek           i zapewnili, że będą zachęcać bioenergo-terapeutów z całej Polski do 
przyjazdu w nasze strony. Ponieważ mam stały kontakt z naszymi archeologami  chciałabym 
coś Państwu zaproponować. Mowa jest o wsi Gródki, która z punktu widzenia 
archeologicznego jest bardzo dawno,            gdyż pierwsze badania zwiadowcze przez 



archeologów z Królewca na tym terenie odbyły się już na początku XX wieku. Później, po II 
wojnie światowej  badania  robiła również Polska Akademia Nauk, a w latach 80-tych  
archeolodzy z Uniwersytetu Jagiellońskiego w Krakowie. Podczas jednego  z tych badań na 
stanowisku kręgów kamiennych zgłosił się Leśniczy              Pan Stanisław Szaławski 
informując o odkryciu w lesie w tzw.  „brzezinkach” pięciu dużych kurchanów. Wszystkie 
badania wskazują, że już na początku epoki żelaznej  na tych terenach był duży ośrodek 
osadniczy . Reasumując,  cały obszar, w promieniu kilku kilometrów od wsi Gródki, 
nasycony jest licznymi śladami bytowania człowieka. Stanowi to bezcenne źródło wiedzy nie 
tylko dla naukowców, ale powinno stanowić też źródło dla nas. Niestety znalezisko Gródki 
jest zupełnie nierozpromagowane i mało chronione.   Na miejscach tych widać ślady 
wandalizmu. Zagospodarowanie tego terenu, nadanie mu  edukacyjno-turystycznego 
charakteru może być dla nas dużą szansą na rozwój potencjału  turystycznego  i uchroniłoby 
te bezcenne znaleziska. Znaleziska te, co podkreślam są  bezcenne w skali europejskiej, przed 
dalszą degradacją. Przyszło mi do głowy Panie Wójcie,  że powinniśmy się starać napisać 
projekt, który by miał duże szanse na pozyskanie środków europejskich na ten cel. Z tego co 
wiem, o czym poinformowali mnie moi goście, Dyrektor Parku Krajobrazowego w 
Lidzbarku, Pan Główczyński również jest zainteresowany tą sprawą.”   
 
Pan Krzysztof Groblewski- Wójt Gminy – Cyt:……” Rozmawiałem z Dyrektorem Parku            
i osobami zainteresowanymi tymi terenami . Jest już złożony jeden duży wniosek i jest 
pilotowany  przez Wielkie Jeziora Mazurskie. W projekcie tym jest mowa o 
zagospodarowaniu tych terenów. Ma być tam parking, ma być tablica i tereny te mają być 
oznakowane”.   
 
Pani Maria Wodzyńska – Radna wsi  Skurpie podziękowała Pani Dyrektor GOK, Panu 
Wójtowi i Pani Przewodniczącej Rady Gminy za pomoc w organizacji  imprezy                             
„ Noc Świętojańska „ w miejscowości Skurpie. Poruszyła też temat Zespołu Chóralnego 
„ECHO”          w miejscowości Skurpie prosząc o pomoc w finansowaniu wyjazdów na 
koncerty                     oraz zapewnienia opieki artystycznej.  
 
Pan Krzysztof Groblewski- Wójt Gminy – Cyt:……” Na dzień dzisiejszy nie będę miał 
środków na ten cel. W budżecie gminnym nie ma i nie będzie do końca roku. Orkiestra też 
potrzebuje pomocy finansowej na wyjazdy.. Będę miał to na uwadze i przy projektowaniu 
budżetu gminy na przyszły rok poproszę Panią Skarbnik o zaplanowanie środków 
finansowych na takie cele i jeśli będziemy mieli takie możliwości, to dołożymy”.     
 
Pani Katarzyna Borowska- Cyt: …. „Od grudnia zeszłego roku zespół ECHO jest jedną z 
sekcji Gminnego Ośrodka Kultury. My zajmujemy się opieką warsztatową i merytoryczną 
chóru. Polega to na tym, iż pracujemy z Paniami raz w tygodniu nad repertuarem, nad 
utworami. Członkinie chóru łożą na utrzymanie akompaniatora, z którym umowa jest zawarta 
na 9 miesięcy. Dalej zobaczymy, ponieważ na dzień dzisiejszy nie mamy już pieniążków i nie 
będzie nas stać na to Natomiast jeśli chodzi o ośrodek kultury, założeniem naszym jest to, aby 
każda sekcja na tyle, na ile będzie to możliwe, utrzymywała się. Udało się nam pozyskać 
środki na sam chór z LGD, na nagranie płyty, zatrudnienie muzyków , na realizację dźwięków 
i tak dalej przeznaczono kwotę około 6 tys. zł. Jest to wkład ośrodka kultury na dalszy rozwój 
i promocje chóru i przy okazji gminy.”       
 



Pan Krzysztof Kornelski – Radny wsi Gralewo - Cyt: …… „ A kto zajmie się naszą 
Młodzieżową Orkiestrą Dętą! Promuje naszą gminę od wielu ,wielu lat na terenie całego kraju     
i nie tylko. Zajmuje pierwsze miejsca na Festiwalach, otrzymuje przecież liczne wyróżnienia. 
Właściwie nie ma opiekuna, jest niby przy OSP Płośnica, ale ktoś powinien się nią konkretnie 
zająć, pokierować i zaopiekować”. 
 
Pan Krzysztof Groblewski- Wójt Gminy – Cyt:……”Chciałem Państwu powiedzieć, że do 
Wisły nie dałem nawet złotówki. Sami wyłożyli swoje pieniążki, ale teraz jak będą jechać na 
Przegląd Wojewódzki Orkiestr Dętych do Lidzbarka Warmińskiego pokryję połowę kosztów, 
bo tak trzeba.”  

Ad. pkt 14.  
======== 

 
Ze względu na wyczerpany porządek Pani Maria Sobieraj – Przewodniczący Rady Gminy 
podziękowała zebranym za udział   i na tym zamknęła obrady XXVI Zwyczajnej Sesji Rady 
Gminy Płośnica.  
 
Protokołowała :                                                                     Przewodniczący Rady Gminy 
  
Anna Lipińska                                                                                mgr Maria Sobieraj 
 


